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Kérjük, az alábbi kérdésekre válaszoljon: 

 

- Mik voltak az előzetes tervek, mi volt a legfőbb motiváció, miért jelentkezett mobilitásra? 

Finnországba már gyermek korom óta vissza szerettem volna jutni. Még középiskolában részt vettem 
egy Erasmus+ csereprogramon, ahol két hetet töltöttem az országban. Világossá vált számomra, 
hogy az oktatás és szolgáltatások minősége is messze meghaladja az otthoni állapotokat. Ezen 
tapasztalataimból kiindulva Finnországot megfelelő helynek tartom emigráció szempontjából. A 
mobilitásra egy jövőbeli emigráció felkészüléseként jelentkeztem. Gyakorlati, illetve tanulmányi 
mobilitásnak is örültem volna, de egy tárgy elbukása miatt tanulmányira jöttem. A finnországi 
mobilitásra végsősorban a finn kultúra vett rá. Érdekelt, hogy az oktatásban miként csapódik ez le és 
mennyire van lemaradva ettől Magyarország. 

- Mennyire volt gördülékeny a szállás megtalálása, a mindennapi élet szervezése? 

A célegyetemem városában egy önkormányzati szerv menedzsel jelentős lakásmennyiséget, amit 
szociális és hallgatói lakásokként adnak bérbe. Erre könnyű volt jelentkezni, a folyamat 
dokumentációja nagyon részletesen megtalálható volt az egyetem és önkormányzat honlapján. 
Lényegében csak egy igazolásra volt szükség az egyetem részéről, hogy felvettek a szemeszterre. A 
félév végeztével felajánlották bérleti szerződésem meghosszabbítását még egy évvel. Többféle 
kivitelben lehetett apartmanokat bérelni, a fő különbség az együtt lakók száma volt. Ez 1-től 3-ig 
terjedt. A többszemélyes apartmanokban közös fürdő, nappali, konyha és mosdó volt kialakítva. Az 
épületekhez tartozott továbbá egy mosoda, Gym és egy szauna is, amelyeket ingyen, de előre 
lefoglalva lehetett használni. A lakásom 20 perc sétára volt az épített környezet tanszéktől, útba esett 
több élelmiszer bolt is. Az egyetemen négy kantinban lehetett étkezni 11-től 16:30-ig. Egy ebéd ára 
nagyon kedvező, 2,9 euróba került. A kínálatban minden étrendre főztek. A kampuszon továbbá nagy 
mennyiségben voltak elérhetők közös vagy egyéni tanulásra alkalmas helyek. Ezen felül több 
bérelhető 3d nyomtató, lézervágó, nyomtató, szkennelő is rendelkezésre állt, amiket anyagáron 
lehetett használni. A diákigazolvánnyal minden szolgáltatásba érintéssel lehetett bejelentkezni. 
Összességében a kampuszon minden rendelkezésre állt, hogy zavartalanul akár napi 10-12 órában 
megszakítás nélkül lehessen produktív munkát végezni. 

Még a megérkezést követen felvette velem a kapcsolatot az Erasmus nonprofit hallgatói szervezete, 
akik a nemzetközi hallgatókkal foglalkoztak. Az INTO névre hallgató szervezet hatalmas mennyiségű 
programokkal készült a félévben, ezen kívül sok elektromos felületen hirdettek nemzetközi és karok 



közötti programokat. Az egész városban több hobbi klub is működött, amelyekhez nagyon egyszerű 
volt csatlakozni. 

- Mennyire volt gördülékeny a fogadó intézménynél az adminisztrációs ügyek szervezése? 

A félév alatt minden tanár elérhető volt Moodle és Teams felületeken és emailen keresztül is. A 
nemzetközi tanulókkal foglalkozó koordinátort pedig minden nap tartott fogadóórákat. A problémák 
általában napokon belül megoldódtak, az üzenetekre másnap válaszoltak. Az utólagos tárgyfelvételek 
is gördülékenyen általában napokon belül átfutottak. Az egyetem repertoárjában sok önképző anyag 
is elérhető volt, gyakorlati feladatokkal ellátva. Ezeket online felületen pár napos átfutással emberi 
beavatkozás nélkül lehetett felvenni. 

- Elegendő volt-e az ösztöndíj? Ha nem, nagyságrendileg mennyivel kellett kipótolni? 

Az én általános napi költségeim viszonylag alacsonyok voltak. Három személyes apartmanban 
voltam így a bérleti díj is viszonylag alacsony volt. Az olcsó menzának köszönhetően nem főztem 
sokat magamra. A képzéshez kapcsolódóan nem voltak kiemelkedő költségeim, a papírnyomtatás, 
3D nyomtatás mind korrektül volt árazva. A bolti árak nem voltak jelentősen magasabbak az otthoni 
áraknál. Ami viszont drága volt az a szórakozás és utazás. A tömegközlekedésre a jegyek, ha nem 
előre vásároltak, könnyen megduplázódtak árban az utazás napjához közeledve. Én az ösztöndíjon 
felül még 400 000 Ft-ot költöttem, de ezt főleg utazásokra. Amennyiben valaki 3 személyes 
apartmanban lakik és jól kezeli a kiadásait, kényelmesen ki lehet jönni az ösztöndíjból. 

- A mobilitás lezárultával megvalósultak-e az előzetes tervek, változtak-e közben a prioritások? 
Ha tervezett elfogadtatni tárgyat, sikerült-e? Ha nem, tanult valami olyat, amit csak ezen 
mobilitás keretében tehetett? 

Mivel csak a diplomamunkám van hátra nem szerettem volna tárgyakat elfogadtatni. Jó ötletnek 
tartottam volna épületszerkezettannal többet foglalkozni, hiszen egy teljesen más klímáról lett volna 
szó benne, de az építész oktatás keretében nem voltak ilyen tárgyak. Később kiderült, hogy az 
építőmérnök képzésről felvehettem volna ilyen tárgyakat, de ez nem volt egyértelmű számomra az 
Erasmus utam tervesekor. Mikor rájöttem erre akkor már elköteleződöttem, több tervezési tárgy iránt. 
Egy elméleti tárgyat leadtam, mert az előbb említett tervezési tárgyak mellett soknak találtam már a 
munkamennyiséget és a tananyag kevésbé urbanista inkább pszichológiai megközelítésű volt. 

- Ajánlaná-e a programot hallgató társainak és ha igen, miért? Ha nem, miért? 

A kampuszi élet páratlan és káprázatos. A szociálisabbak számára rengeteg hallgatói program 
szerveződik melyeken az egész egyetemről jönnek hallgatók. Az introvertáltak számára pedig a 
kampusz felszereltsége és fejlettsége, a könyvtárak tudásanyaga, a FabLab jelenléte rengeteg 
lehetőséget hordoz magában. A sportosabbak az egyetem sportcentrumába nagyon kedvező áron 
járhatnak. 

Az éghajlat nem mindenkinek való. Télen hideg van és nagyon keveset van fent a nap, azt a keveset 
is felhők mögött. Ez nagyon depresszív tud lenni, ha az ember elszigetelve van. 

- Szeretne bármi mást is megosztani a mobilitásával kapcsolatban? 

Finnország meghatározó a metál zene szempontjából. Tanulmányaim mellett másodlagos célom volt 
zenélni és valamilyen zenekarba bekerülni kint tartózkodásom alatt. A társadalom nagyon támogató 
ilyen szempontból és nagyon hamar sikerült zeneszeretőkkel találkoznom és elkezdeni együtt 
zenélni. Az egyetemtől nagyon kedvező áron lehet próbatermet is bérelni. 

KÉPEK: 

  



A féléves projektem. Egy saroktelekre kellett egy templomot tervezni. 

Makettek: Ennek az elkészítéséhez használtam az iskola által biztosított 3D nyomtatót és lézervágót 

 

 

  



Látványterv és metszet: 

 

  



Az országnak egészen egyedi építészete van, meghatározó építészek is alkottak itt.



  



A természetet igazán közel lehet érezni magadhoz. Nagyon jól kiépítettek a természetjáró utak.



  



Nagyon vegyes és befogadó mind az egyetemi közösség mind a társadalom.

 



 



Év végén pedig lemossák rólad a gólyaságot:

 


